
 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 21. AUGUST 2023 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Ulla Larsen (UL), Finn Lørup (FL), Thomas Gulløv Longhi (TGL), Jens R. Møller (JRM), Ellen 

Østa (EØ), Ingrid Strandby (IS) 

 

Suppleanter 

• Claus Bjerregaard (CB)  

 

Personale 

• Lone Storm Sørensen (LSS), Kenneth Andersen (KA)  

 

Afbud 

•  Dennis Rasmussen (DR), Joachim Næshave Christensen (JNC) 

 

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Orientering om bane v. KA 

a. Orientering fra Baneudvalget v. FL 

 

3. Økonomi v. TGL 

a. Månedsregnskab for juli, herunder saldobalance og likviditetsoversigt  

b. Debitorliste  

c. Medlemstal  

 

4. Greenfee for egne Fleksmedlemmer  

 

5. Shop 

 

6. Orientering fra formanden 

a. Players 1st.  

b. Minigolfere 

c. Greenfeegæster 

 

7. Orientering om Projekter 
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8. Orientering fra udvalg 

 

9. Orientering fra sekretariatet 

a. Afgifter til Nets - KIK 

b. Baneserviceopgaver / udfordringer 

c. Webinar for nye bestyrelsesmedlemmer 

 

10. Eventuelt 

 

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

JNC har meddelt UL, at han ønsker at trække sig fra bestyrelsen pr. dags dato pga. nyt job.  

1. suppleant CB indtræder i stedet for JNC i bestyrelsen.  

 

UL ønskede at få tilføjet et lukket punkt for bestyrelsen på dagsordenen. Dagsordenen blev 

herefter godkendt.  

Referat fra den 26. juni underskrevet. 

2. ORIENTERING OM BANEN V. KA 

• Teestederne på 18-huls banen bliver eftersået og topdresset 

 

• Pt. 2 sygemeldinger i greenkeepergården. Indvirkning på mængden af opgaver der bliver 

nået lige pt.  

 

2A. BANEUDVALG V. KA 

• Der har været opmåling af banen, så der kan laves en beregning på, hvor mange Husqvarna 

robotter, der skal til at dække klipning af fairways  

 

• Fairways på 18-huls banen bliver klippet tre gange om ugen.  

Fairways på 9-huls banen og Par3-banen klippes to gang om ugen 

Semirough bliver, for de fleste områder, klippet to gange om ugen. Men pga. meget kraftig 

vækst for tiden og derfor kan det ikke undgås, at der ligger lidt afklip 

 

• Baneudvalget har modtaget et forslag om at få fjernet den semirough, der deler fairways i 

to på henholdsvis hul 1 og hul 2 på 18-huls banen. Forslaget blev vedtaget og er 

effektueret. Dvs. der nu kun er én fairway på hul 1 og én fairway på hul 2.  

 

• Tee 62 på hul 4 på 18-huls banen er blevet flyttet frem. Tilretning af teestedet og 

skråninger vil blive lavet i løbet af efteråret 

 

• Vi ønsker at få sat i et kamera op på taget af klubhuset, som udelukkende viser taget. 

Kameraet skal være online, så medlemmer kan se, hvis det er frostvejr. Hvis der er frost på 

taget, så er der også frost på banen 

 

• Til efteråret opsættes sikkerhedshegn ved teestedet på hul 5 på 9-huls banen. 
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3. ØKONOMI V. TGL  

• Gennemgang månedsregnskab for juli måned v. TGL 

Generelt ser det meget fornuftigt ud. På omkostningssiden holder vi budgettet. På 

indtægtssiden har vi fået mange nye sponsorater ind. Vi har en sund økonomi. 

 

• I beregning af likviditetsbehov for resten af 2023 er tilskud fra kommunen ikke medtaget. 

 

• Vi afventer udmelding omkring momskompensation, så vi kan komme videre med 

vandingsprojektet.  

 

• I uge 35 afholdes halvårsmøde med Fynske Bank, hvor vi gennemgår regnskab og 

likviditetsbehov, samt kigger på finansiering af udviklingsønsker.  

 

• Gennemgang af Debitorliste pr. 15. august  

Der bliver løbende fulgt op på alle debitorer. Spillere, der modtager rykker 2 får lukket deres 

spillerettigheder. Modtager vi fortsat ikke betaling, modtager de inkassovarsel – og sker der 

stadig ikke noget, så bliver sagerne sendt til Danske Inkasso.  

 

• Gennemgang af medlemstal pr. 31. juli 

Pr. den 31. juli er vi 1.108 medlemmer og med den viden vi har pt. omkring udmeldelser, 

ser årets medlemstal ud til at lande på 1.083 pr. 31. december 2023. Dvs. 73 flere end ved 

årets begyndelse. Siden første januar har vi modtaget 137 nye medlemmer. Heraf er 6 

stoppet igen.  

4. GREENFEE FOR EGNE FLEKSMEDLEMMER  

• Vi har modtaget en henvendelse fra et af vores medlemmer vedr. greenfee på 18-huls 

banen, når man er fleksmedlem. Medlemmet mener at det er for dyrt med kr. 400,- - det 

bør kun være kr. 135 (1/3-del af det fulde greenfeebeløb)  

 

• UL meddeler medlemmet, at punktet tages med på bestyrelsesseminaret i oktober, hvor 

kontingentsatser og greenfeesatser bliver behandlet.   

5. SHOP 

• UL har været til møde med interessent til shoppen. Bestyrelsen fik forelagt de foreløbige 

konditioner og har givet UL mandat til at arbejde videre med sagen.  

6. ORIENTERING FRA FORMANDEN 

• Players 1st.  

Undervisning flyttet pga. manglende tilslutning fra bestyrelsen. Undervisningen er flyttet til 

den 25. september i forlængelse af ordinært bestyrelsesmøde. Vær opmærksom på, at 

bestyrelsesmødet denne dag starter kl. 15.00. 

 

• Minigolfere  

Det er gået rigtig godt med Minigolferne og der er planlagt endnu en træningsdag den 31. 

august. 

 

CB gør opmærksom på, at det er vigtigt, at klubbens arrangementer postes på de sociale 



Side 4 

medier. En kort tekst og altid et billede.  

 

Vi skal forsøget af få involveret flere i at poste arrangementer i klubben. Det kunne f.eks. 

holdkaptajnen på et elitehold, der sørgede for at tage et billede eller to af holdet og lave en 

kort beskrivelse af dagens kamp. Materiale sendes til klubben, som lavet er fælles opslag fra 

en weekend med Danmarksturneringen. Det samme gør sig gældende til klubturneringer, 

arrangementer i KIK m.m.  

 

• Greenfeegæster  

Pr. 31. juli har vi indtil nu haft besøg 3.929 greenfeegæster. Om vi når de 6.000 som vi 

havde i 2022 er tvivlsomt, efter en juli, der mere eller mindre regnede væk. Heldigvis har vi 

stadig august og september endnu, som generelt plejer at være nogle gode måneder mht. 

gæster.  

 

7. PROJEKTER V. FL 

• Gennemgang af listen over projekter 

 

Følgende punkter er afsluttet:  

o Renovering af dræn på hul 4 på 18-huls banen – arbejde udført 

o Golfudstyr til brug ved Rehab-golf og til Prøvemedlemmer – investering udført 

o Green Roller – investering udført  

 

I Golfavisen har der netop været en rigtig fin artikel om Svendborg Golf Klub, hvor det 

fremgår, at vi har besluttet at omlægge banen.  

 

Dette er ikke korrekt. Som det fremgår af referat fra bestyrelsesseminar i 2022 ”er forslaget 

omkring omlægning af banen vedtaget til etablering inden for en 4-årig periode, betinget af 

at klubben kan rejse de nødvendige midler til omlægning af banen.  

I den forbindelse skal økonomi ved omlægning skal gennemregnes og præsenteres for 

bestyrelsen til endelig godkendelse” 

 

Når bestyrelsen har godkendt oplægget, så skal det præsenteres for Generalforsamlingen. 

 

FL opdaterer listen over projekter, som sendes ud sammen med referatet. 

8. ORIENTERING FRA UDVALG  

• Rehab v. IS 

Der er 6-8 deltagere pr. gang. IS bruger meget tid på at kontakte diverse sundhedsklinikker 

og behandlingssteder for at få flere med. 

 

Vi søger Halbergs Familiefond om donation til 2 scootere til Rehab-golf. 

 

• Sports- og Turneringsudvalget v. LSS 

Per Horne har meddelt, at han trækker sig fra formandsposten i Sports- og 

Turneringsudvalget. Der er en positiv dialog i gang med en afløser. Og hvis det falder 

positivt ud, så fortsætter Per gerne i udvalget, som menigt medlem. 

 

Vores 3. division damer skal spille oprykningsspil i Struer. Bestyrelsen har besluttet at yde 
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tilskud til kørsel.  

 

Alle divisionshold fejres i forbindelse med Afslutningsmatchen søndag den 1. oktober.  

 

Vi har modtaget en meget interessant henvendelse fra et medlem vedr. et fremtidigt Elite-

setup. DR indkalder til møde i Sportsudvalget. 

 

• Begynderafdelingen v. JRM 

I forbindelse Spil med Dag / Sydfynske foreningers dag den 20. august, havde vi besøg af 

42 - 17 medlemmer og 25 gæster. Det har indtil videre resulteret i et par indmeldelser og et 

par stykker, der overvejer.  

 

I forbindelse med Company Days, hvor der skal bruges frivillige, primært fra 

Begynderafdelingen, skal planlægges lidt bedre. Vi vil gerne hjælpe, men vi skal kunne nå 

at finde de antal frivillige, der er behov for.  

 

• Fonde v. CB 

Hvis udvalget skal være tovholder på fonds-ansøgninger, så skal alle ønsker sendes til CB 

eller Mikael Danielsen. Udvalget sørger herefter for at få koordineret så mange ønsker som 

muligt og søge det hele på en gang. Udvalget kigger også på muligheder for at søge uden 

for 5700 Svendborg.  

 

CB ønsker, at der skal besluttes en klar forretningsgang for udvalget på 

bestyrelsesseminaret i oktober.  

 

Vandingsprojektet var startet op inden udvalget blev nedsat og kører fortsat i Jan Find 

Petersens regi.  

 

Ansøgninger til hhv. Halbergs Familiefond på 2 scootere til Rehab og til SEF på træer til 

drivingrangen skal afsted nu og udfærdiges af Jan Find Petersen.  

 

• Ungdomsudvalget v. UL 

Det har endnu ikke været muligt at få afholdt et møde i Ungdomsudvalget. Det er vigtigt at 

få gang i udvalget og UL efterlyser deltagere, nu hvor JNC er stoppet i bestyrelsen. EØ 

overtager posten indtil, der er lavet et oplæg omkring strukturen i udvalget.  

 

9. ORIENTERING FRA SEKRETARIATET  

• Afgifter til Nets i KIK og andre afdelinger under Svendborg Golf Klub 

Vi har modtaget en henvendelse fra Kaninafdelingen vedr. gebyrer til Nets.  

Kaninafdelingen, som ikke er en Klub i Klubben, men en afdeling i Svendborg Golf Klub, 

mener ikke, at de skal betale denne omkostning. Omkostningen bør afholdes af Svendborg 

Golf Klub, da det ellers vil svække deres medlemsfremmende aktiviteter.  

 

Kaninafdelingen er blevet orienteret om, at bestyrelsen den 18. januar 2023 besluttede, at 

udgifterne skal følge indtægterne. KIK og øvrige afdelinger (Kaninerne og 

Torsdagsturneringen) blev orienteret om dette inden sæsonstart, så de kunne nå at tilpasse 

deres turneringsfee. De er ligeledes orienteret om, at de selv kan reducere i 

betalingsformerne og for derved at spare nogle omkostningerne. F.eks. fravælge Mastercard 

og MobilePay. Tirsdagsdamerne har valgt løsningen helt fra og klarer indbetalinger via deres 

bankkonto. 
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Bestyrelsen fastholder deres beslutning om, at udgifter skal følge indtægterne. Dvs. KIK og 

øvrige afdelinger skal fortsat afholde egne omkostninger til Nets.  

 

• Baneserviceopgaver / udfordringer  

Vi modtager af og til henvendelser fra medlemmerne i Baneservice vedr. udfordringer på 

deres ture. Det kan være manglende booking og bekræftelse af starttider. Det kan være 

spillere, der har ”glemt” at betale eller spillere, der ikke mener, at de bør lukke igennem. De 

ting tager vi naturligvis hånd om. Enten direkte til spillerne eller ved at sende en generel 

information ud til vores medlemmer.  

 

Det går heldigvis også den anden vej. Hvis vi hører om udfordringer eller spillere, der har 

observeret uhensigtsmæssigt på banen, kan vi også få baneservice ud og køre – også på 

skæve tider. Så hvis der er nogen, der hører noget, så kom endelig med det, så vi kan får 

Baneservice til at følge op. 

 

• Webinar for nye bestyrelsesmedlemmer 

DGU afholder webinar for nye bestyrelsesmedlemmer enten den 24. oktober kl. 17.00-18.00 

eller den 26. oktober kl. 10.00.  

På webinaret informerer de om DGU´s gratis rådgivning til klubberne med fokus på:  

o Værdiskabende bestyrelsesarbejde 

o Baneområdet, rekruttering og fastholdelse  

o Værktøjer på DGU´s hjemmeside  

o Golfspilleren i centrum og Business Intelligence  

o Bestyrelsens rolle som arbejdsgiver  

 

Tilmelding er gratis og kan foretages her https://www.danskgolfunion.dk/webinar-

nye-bestyrelsesmedlemmer-2023  

10. EVT 

• TLG – Hvad gør vi for at fastholde nye medlemmer, der sluses ud i klubben?  

 

• Træning med Rolf for +36 er det meldt ud, at det kun er nye medlemmer det år de bliver 

meldt ind og det efterfølgende år?  

11. LUKKET PUNKT  

• Afbestille Yamaha UMX boldopsamler til Driving Range 

Bestyrelsen besluttede at bakke op om, at afbestille boldopsamleren, som endnu ikke er 

blevet leveret. 

 

• Robotter på Driving Range 

Bestyrelsen besluttede, at der arbejdes på etablering af robot-boldopsamler og -klipper på 

Drivingrangen. Der skal ligeledes investeres i en boldgrav, boldvasker og boldautomat. 

En foreløbig pris er 450.000- 500.000 kr for boldopsamler, boldgrav og boldautomat. Prisen 

for en robotklipper skal lægges oveni.  

  

https://www.danskgolfunion.dk/webinar-nye-bestyrelsesmedlemmer-2023
https://www.danskgolfunion.dk/webinar-nye-bestyrelsesmedlemmer-2023
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KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2023:  

• 25. september kl. 15.00 * (Afbud CB og TGL)  

• 31. oktober kl. 15.30  

• 29. november kl. 15.30  

• 12. december kl. 15.30 *  

 

* Ungdomseliten deltager  

 

Bestyrelsesmøder 2024: 

• 22. januar kl. 15.30  

• 27. februar kl. 15.30  

 

Fremover indkaldes til bestyrelsesmøde via Teams med mulighed for at deltage online, hvis man er 

forhindret i fysisk fremmøde.  

 

Uddannelse 2023:  

• Golfspilleren i Centrum, Svendborg Golf Klub, den 25. september kl. 16.30 – 18.00 

• Webinar for nye bestyrelsesmedlemmer den 24. eller 26. oktober  

 

Bestyrelsesseminar med fokus på udvikling  

• 6. oktober kl. 9.00-15.00 Spejlsalen i Borgerforeningen  

 

Generalforsamling:  

• 19. marts 2024 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  

 


